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Ledamöter 

Amanda Lindblad (S), ordförande 
Camilla Runerås (S) 
Anders Wigelsbo (C), vice ordförande 
Sture Johansson (C) 
Johanna Ritvadotter (V) 
Ingela Kilholm Lindström (MP) 
Magnus Edman (SD) 
Cecilia Viman (SD) § 15-21 
Erik Hamrin (M), andre vice ordförande 
Tomas Bergling (M) 
Hanna Westman (SBÄ) 

Tjänstgörande ersättare Viktor Kärvinge (S) ersätter Glenn Andersson (S) 
Marcus Söderlund (SD) ersätter Tryggve Lindman (SD) 
Henric Eriksson (SD), ersätter Cecilia Viman § 22-29 

Närvarande ersättare Magdalena Fredriksson (S) 
Rickard Larsson (C) 
Rasmus Löfling (V) 
Henric Eriksson (SD) 
Sverre Lindqvist (SD) 
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Övriga deltagare Anna Rydstedt, vik kommunsekreterare 
Allis Zetterqvist, kommunjurist 
Daniel Holmvin, kommundirektör 
Josefin Gardeblad, kommunjurist 
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Dnr 2024/4 

KS § 15 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar  
att kommunstyrelsen beslutar 
att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – ”Vänskapsbänkar i Sala kommun”  

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – ”Säkrade skyddsrum i Sala” 

• Nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) – ”Kommunens krigsorganisation” 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – ”Vänskapsbänkar i Sala kommun”  

• Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – ”Säkrade skyddsrum i Sala” 

• Nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) – ”Kommunens krigsorganisation” 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 
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Dnr 2023/1334 

KS § 16 Remiss av Genomförandeplan Återbruk 2.0, plan för 2024-2033  

INLEDNING 
Enligt avfallsplanen ska en plan tas fram för koncept och etablering av en ny typ av 
Återbruk med fokus på återanvändning och cirkulär ekonomi. Detta koncept kallas 
Återbruk 2.0. Arbete med att ta fram konceptet påbörjades av VafabMiljö år 2020 
och resulterade bland annat i en genomförandeplan för åren 2022–2030. Planens 
syfte är att beskriva hur och när införandet av de olika delarna inom Återbruk 2.0 
förväntas ske och vilken kostnadspåverkan det innebär. 
 
Under 2022–2023 har ett antal aktiviteter inom Återbruk 2.0 genomförts enligt 
planen. Samtidigt har omvärldsförhållanden förändrats, och under 2023 lade 
direktionen ett uppdrag om ökad takt inom Återbruk 2.0. Genomförandeplanen har 
därför reviderats för åren 2024–2033, och relaterar till motsvarande innehåll i 
förbundets budget för 2024, plan för 2025–2026 och långtidsprognos för 2027–
2033. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.470, Sala kommuns yttrande (reviderad) 
KS 2023. 279, missiv  
KS 2023. 278, Sala kommuns yttrande 
KS 2023.5936, följebrev 
KS 2023.5938, protokollsutdrag 
KS 2023.5937, genomförandeplan Återbruk 2.0, remissversion 
 
Ledningsutskottets beslut § 2, 2024-01-24 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att till VafabMiljö lämna Yttrande gällande remiss av Genomförandeplan Återbruk 2.0, 
plan för 2024–2033 enligt bilaga 1 (KS 2023.278). 
 
Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar 
att till KS 2023.278 tillägga följande text; “Planens genomförande innebär ökad 
upplåning, det är därför viktigt att planens påverkan på kostnader för 
privatpersoner och företag är tydlig och kommuniceras i förhand. Återbruk tillför 
samhällsnytta, men måste också kunna bära sina egna kostnader. Sala kommun vill 
därför påtala vikten av att VAFAB, givet det ekonomiska läget, arbetar aktivt för att i 
varje steg minska kostnaderna för planens genomförande och dess påverkan på 
privatpersoner och företag”, samt  
att därmed VafabMiljö lämna Yttrande gällande remiss av Genomförandeplan 
Återbruk 2.0, plan för 2024–2033 enligt reviderad bilaga 1, (KS 2023.278).  
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras klockan 9:25-9:45. 
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KS § 16 fortsättning  
 
Yrkanden fortsättning   
Anders Wigelsbo (C) yrkar 
att till KS 2023.278 tillägga följande text; Sala kommun delar helt uppfattningen att 
återbruksverksamheten behöver utvecklas, då den är en viktig del av samhällets 
hållbarhetsarbete. Man bör dock beakta den ökade kostnadsmassa som utökade 
ambitioner innebär, för såväl hushåll som företagskunder, särskilt i en för många 
redan svår ekonomisk tid. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras klockan 9:50-9:55. 
 
Hanna Westman (SBÄ), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Marcus Söderlund 
(SD) och Cecilia Viman (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande. 
 
Ingela Kilholm Lindström (MP), Camilla Runerås (S) och Johanna Ritvadotter (V) 
yrkar bifall till Anders Wigelsbos (C) tilläggsyrkande.  
 
Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget bifallet.   

Ordförande ställer därefter Anders Wigelsbos (C) tilläggsyrkande mot Erik Hamrins 
(M) tilläggsyrkande och finner Anders Wigelsbos (C) yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att till VafabMiljö lämna Yttrande gällande remiss av Genomförandeplan Återbruk 2.0, 
plan för 2024–2033 enligt reviderad bilaga KS 2024.470. 

Reservation 
Erik Hamrin (M), Hanna Westman (SBÄ), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), 
Marcus Söderlund (SD) och Cecilia Viman (SD) reserverar sig till förmån för Erik 
Hamrins (M) yrkande.  

Moderaterna, Sverigedemokraterna och Salas Bästa inkommer med skriftlig 
reservation. 

 
 
 
 
Skickas till 
VafabMiljö 
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Sala 2024-02-08 

 
 

Reservation KS 2024-02-07 
Punkt: Remiss av Genomförandeplan Återbruk 2.0, plan för 

2024-2033 
I frågan om genomförandeplanen för Återbruk 2.0 så vill vi med denna 
skrivelse reservera oss till förmån för Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande på 
samma punkt. 

I samband med ärendets behandling i kommunstyrelsen så presenterade 
oppositionen ett yrkande vars syfte var att inkludera vikten av ekonomisk 
återhållsamhet under arbetet med genomförandet. Det är mycket viktigt 
att VAFAB inte tar ut kostnader för sina tjänster på ett sånt sätt att det 
drabbar företag och privatpersoner.  
 
Styret tillstyrkte denna idé, men vald ändå att lägga ett eget snarlikt 
yrkande istället för att jämka sig med vårt förslag. Vi välkomnar såklart att 
de ställer sig bakom vårt förslag i det stora hela, men att styret på det sättet 
genom sin majoritet ”tar” oppositionens förslag och gör till sina egna 
skapar inte förtroende för det demokratiska systemet. 

 
 

För Moderaterna i Sala, 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
Magnus Edman (SD) ledamot i ledningsutskottet och gruppledare 
Marcus Söderlund (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Cecilia Viman (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Tomas Bergling (M), ledamot i kommunstyrelsen 
Hanna Westman (SBä), ledamot i kommunstyrelsen 
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Dnr 2023/1253 

KS § 17 Näringslivsstrategiskt program  

INLEDNING 
Det finns ett gap mellan företagen i Salas attityd till företagsklimatet (plats 231 i 
Svenskt Näringslivs Företagsklimatsranking) och den verkliga upplevelsen i 
myndighetsutövningen (plats 52 i SBA/SKRs Insiktsmätning med ett NKI på 78).   

Den workshop för förbättrat företagsklimat som genomfördes 20220830 var 
startskottet för den kraftsamling som nu görs kring näringslivsfrågorna i 
kommunen.  Resultatet har varit ökad dialog med företagen, bland annat genom 
omstart av Näringslivsrådet på prioriterade teman, internt förbättringsarbete och 
deltagande i Svenskt Näringslivs utvecklingsprogram.  

Sala är en del av Västmanland och via SBA också en del av Storstockholmsregionen, 
där det i båda fallen pågår ett aktivt investeringsfrämjande arbete. I den kontexten 
gynnas Salas tillväxt av att tydliggöra platsens erbjudande och att aktivt arbeta med 
offertberedskap och marknadsbearbetning.  

Dialogerna med de lokala företagen, andra kommuner i utvecklingsprogrammet och 
regionerna Sala är en del av har satt ljuset på behovet av en tydligare målbild, 
riktning och prioriteringar. Detta uppnås genom att ta fram ett nytt 
Näringslivsstrategiskt program som det lokala näringslivet och de kommunala 
verksamheterna står bakom.  

Programmet ska beskriva den politiska viljan med vad Sala ska vara för plats för 
invånare, företagare och besökare.  Det vill säga platsen Salas löfte till de som bor 
och verkar i kommunen och erbjudande till omvärlden. Programmet ska också 
tydliggöra vilken position kommunen vill ta i de sammanhang vi verkar i.  

Programmet ska beskriva de strategiska vägval och prioriteringar som behöver 
göras för att nå målbilden samt önskad utveckling inom näringar och branscher med 
betydelse för Sala. Programmet kompletteras med planer för genomförande och 
ersätter befintligt Näringslivsprogram.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.195, missiv. 

Ledningsutskottets beslut § 3, 2024-01-24 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett Näringslivsstrategiskt program 
för perioden 2025-2035. 
 
Anders Wigelsbo (C), Ingela Kilholm Lindström (MP) och Johanna Ritvadotter (V) 
yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) förslag. 
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KS § 17 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett Näringslivsstrategiskt program 
för perioden 2025-2035. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Näringslivsenheten 
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Dnr 2024/77 

KS § 18 Omfördelning av investeringsmedelmedel 2024 från Gata, Park 
och VA till Lokalprogrammet  

INLEDNING 
Delar av beslutad investeringsbudget 2024, Diarienr: 2023/523, för exploateringar 
gällande Gata, Park och VA föreslås omfördelas till Lokalprogrammet. 

Exploateringsmedelen kommer inte att nyttjas under 2024 då projekten skjutits 
framåt i tiden. Investeringsmedlen behövs dock kommande år beroende på hur 
beslut fattas om byggnation gällande exploateringar. 

 
Investeringsprogram Beslutade 

budgetposter 
exploateringar, tkr 

Omfördelning av 
medel 2024, tkr 

 

    
3199 Gatuexploateringar 
avropsprojekt 

9 420 -6 080  

    
3399 Parkexploateringar 
avropsprojekt 

600    -540  

    
3299 VA-exploateringar 
avropsprojekt 

6 600 -3 230  

    
Totalt 16 620 -9 850  
 
Kvarvarande medel för exploateringar 2024, totalt 6 770 tkr varav: 
 
3199 Gatuexploateringar, avropsprojekt 3 340 tkr 
3399 Parkexploateringar avropsprojekt       60 tkr 
3299 VA-exploaterings avropsprojekt  3 370 tkr 

Beslutsunderlag 
KS 2024.196, missiv 

Ledningsutskottets beslut § 4, 2024-01-24 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att omfördela totalt 9 850 tkr exploateringsmedel för gata, park och VA till 
Lokalprogrammet. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
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KS § 18 fortsättning 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att omfördela totalt 9 850 tkr exploateringsmedel för gata, park och VA till 
Lokalprogrammet 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Skickas till 
Samhällstekniska kontoret 
Tekniska kontoret 
IT- och digitaliseringsenheten 
Staben för utveckling och förvaltning 
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Dnr 2023/147 

KS § 19 Startbesked för ledningsplats och datorhall  

INLEDNING 
Under 2022 genomförde Myndigheten för samhällsskydd och beredskap en 
inventering och utredning av förutsättningarna för en kommunal ledningsplats. 
Utifrån denna inventering har rekommendationer på nödvändiga åtgärder 
redovisats för kommunen.  

Beslutsunderlag 
KS 2024. 471, missiv 
Ledningsutskottets beslut § 5, 2024-01-24 
Kommunstyrelsens beslut § 30, 2023-03-17 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja startbesked för FAS 2, genomförande, av projektet Ledningsplats och 
datorhall. 

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till ordförandes förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja startbesked för FAS 2, genomförande, av projektet Ledningsplats och 
datorhall. 

Protokollsanteckning 
Erik Hamrin (M) inkommer med protokollsanteckning.   
 
 
 
 
 
 
 
 

Skickas till 
Samhällstekniska kontoret 
Tekniska kontoret 
IT- och digitaliseringsenheten 
Staben för utveckling och förvaltning 
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Sala 2024-02-08 

 
 

Protokollsanteckning KS 2024-02-07 
Punkt: Startbesked för ledningsplats och datorhall 

Den kostnad som kommunen ska bära för serverhallen har med tiden 
ökat. Sedan senaste kalkylen har kostnaden ökat med över trettio procent.  

Situationen i omvärldsläget är sådant att det i frågan om detta kan sägas 
finnas i alla fall ”risk för fara vid dröjsmål”. Av den anledningen står jag 
bakom beslutet att ge startbesked för detta projekt. 

Syftet med denna anteckning är att till protokollet föra att jag anser att det 
hade varit önskvärt med en process där kostnaderna för Sala kommun 
varit kända innan startbesked ges. Även i tider av oro måste vi som 
kommun säkerställa att vi inte fattar beslut på oklara grunder.  

 
 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
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Dnr 2023/1346 

KS § 20 Undantag från kravet att tillgängliggöra särskilt värdefulla dataset 
avgiftsfritt  

INLEDNING 
Värdefulla dataset ska tillgängliggöras avgiftsfritt enligt Europaparlamentets och 
rådets direktiv (EU) 2019/1024 av den 20 juni 2019 om öppna data och 
vidareutnyttjande av information från den offentliga sektorn samt Kommissionens 
genomförandeförordning (EU) 2023/138 av den 21 december 2022.  

Lagen medger möjlighet att fatta beslut i kommunfullmäktige om undantag från 
kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande i högst två år från den dag då 
genomförandeordningen träder i kraft. 

Lantmäteriet har erhållit 20 miljoner kronor för att implementera öppna data 
direktivet. Det finns i dag inga beslut om att Sveriges kommuner ska tilldelas statliga 
medel för att avgiftsfritt tillhandahålla geodata med den tekniska lösning direktivet 
kräver. Då frågan om finansiering ännu inte är utredd, har många kommuner redan 
tagit beslut om undantag från avgiftsfrihet enligt lagen (2022:818) om den offentliga 
sektorns tillgängliggörande av data. Med den information som i dagsläget finns 
tillgänglig är bedömningen att kommunerna kommer kunna hänvisa till lantmäteriet 
i de fall då användare vill ladda hem geodata avgiftsfritt, eftersom det rör sig om 
samma data som redan är inlemmat i lantmäteriets geodata via befintliga ABT-avtal. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.326, missiv 

Ledningsutskottets beslut § 6, 2024-01-24 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja dispens från avgiftsfriheten för följande dataset; Adresser, byggnader, 
fastighetsområden, höjd och markanvändning i enlighet med 4 kap. 6 § lagen 
(2022:818) om den offentliga sektorns tillgängliggörande av data.  
 
Beslutet är giltigt till den 9 februari 2025. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja dispens från avgiftsfriheten för följande dataset; Adresser, byggnader, 
fastighetsområden, höjd och markanvändning i enlighet med 4 kap. 6 § lagen 
(2022:818) om den offentliga sektorns tillgängliggörande av data.  
 
Beslutet är giltigt till den 9 februari 2025. 
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2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 20 fortsättning.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Skickas till 
Samhällstekniska kontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/66 

KS § 21 Ny bygglovstaxa  

INLEDNING 
Byggenheten har under 2023 arbetat med att ta fram ett nytt underlag för 
bygglovstaxa. Det nya förslaget är baserat på den modell som Sveriges 
Kommuner och Regioner (SKR) har tillhandahållit och utvecklat sedan 
2014.  

Underlaget är lättare att arbeta med och förstå för såväl beslutsfattare, 
förvaltning som sökande. Dessutom ger underlaget större 
intäktsfinansiering av lovverksamheten vilket ligger i linje med 
kommunfullmäktiges önskemål.   

Beslutsunderlag 
KS 2024.199, missiv.  
KS 2024.197, BMN 85 bygglovstaxa. 
KS 2024.198, bilaga 1 bygglovstaxa.  

Ledningsutskottets beslut § 7, 2024-01-24.  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att anta förslag till ny bygglovstaxa enligt bilaga KS 2024.198. 

Viktor Kärvinge (S), Erik Hamrin (M), Sture Johansson (C) och Magnus Edman (SD) 
yrkar bifall till ledningsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att anta förslag till ny bygglovstaxa enligt bilaga KS 2024.198.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sammanträdesdatum 

  

2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/1151 

KS § 22 Försäljning av fastigheten Rektorn 5  

INLEDNING 
Samhällsbyggnadskontoret fick den 15 november 2023 av kommunstyrelsen i 
uppdrag att påbörja en försäljning av fastigheten Rektorn 5.  

Rektorn 5 består av 3 990 kvm parkliknande tomtmark med en parkeringsplats.  

Rektorn 5 bildades år 2020 genom avstyckning från Rektorn 4, före detta 
Lantmannaskolan. Fastigheten utgör en egen taxeringsenhet, klassificerad som 
Specialenhet, tomtmark till specialbyggnad. Planförhållande Allmänt ändamål 

Sala kommun sålde under år 2022 Rektorn 4. Som en följd av det köpet förvärvar 
samma köpare nu även den före detta tomtmarken till Rektorn 4, Rektorn 5.  

Köpeskillingen om 1 500 000 kr är överenskommen genom anlitande av ett 
oberoende värderingsinstitut.  

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2024.282, missiv.  
Bilaga KS 2024.200, köpekontrakt. 

Ledningsutskottet beslut § 8, 2024-01-24 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna försäljningen av fastigheten Rektorn 5 i enlighet med villkor i bifogat 
köpekontrakt per 2024-01-09, samt   
att uppdra till planchef att slutföra försäljningsprocessen genom att underteckna 
likvidavräkning, köpebrev och övriga i ärendet förekommande handlingar, i enlighet 
med villkor i bifogat köpekontrakt per 2024-01-09.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna försäljningen av fastigheten Rektorn 5 i enlighet med villkor i bifogat 
köpekontrakt per 2024-01-09, samt   
att uppdra till planchef att slutföra försäljningsprocessen genom att underteckna 
likvidavräkning, köpebrev och övriga i ärendet förekommande handlingar, i enlighet 
med villkor i bifogat köpekontrakt per 2024-01-09.  
 

Skickas till 
Samhällsbyggnadskontoret 
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2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/72 

KS § 23 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Ett snabbt 
förskönande av Silvervallen våren 2024  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 10 januari 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  
 
I nämndinitiativet ”Ett snabbt förskönande av Silvervallen våren 2024” föreslås att 
kommundirektören ges i uppdrag att tillse att förskönande av de delar av 
Silvervallens område som kommunen har rådighet innan 15 maj 2014, att personer 
inom Arbetsmarknadsenhetens (AME) verksamhet används i dessa projekt, att 
avsätta upp till 500 tkr ur kommunstyrelsens förfogande till projektet samt att 
lägesrapport ska ges vid kommunstyrelsen i april 2024.  
  
Etableringen på Silvervallen är ett av många projekt som påverkats av 
omvärldsläget och helt avbrutits som en följd av krig i vårt närområde, inflation och 
materielpriser. Det är rimligt att anta att en etablering på Silvervallen enligt gällande 
detaljplan, ändring av denna eller en nyframtagen detaljplan ligger ett antal år 
framåt i tiden.  
 
I samband med att markrättigheterna återgår till Sala kommun återgår även 
uppgiften att sköta marken, vilket också ska göras. I dagsläget finns en plan för att 
slå gräset på Silvervallen under året. Om marken ska skötas i till en högre 
ambitionsnivå såsom att göras om till parkmark behöver omfattning och 
resursåtgång klarläggas. Den kommunala budgeten är hårt belastad. Innan beslut 
om utökning av verksamhet behöver omfattning och förhållande till övrig 
verksamhet klarläggas.  
 
Parkenheten utför den typen av arbete som beskrivs i initiativet. Utformning av 
samarbete mellan Parkenheten och AME behöver verksamheten utforma. Vilka 
medarbetare som arbetar i vilket projekt är en verksamhetsfråga.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.120, nämndinitiativ 
KS 2024.428, kommunstyrelsens ordförandes svar 
KS 2024.162, protokollsutdrag kommunstyrelsen § 12, 2024-01-10 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 
 
Erik Hamrin (M) yrkar bifall till eget nämndinitiativ. 

Magnus Edman (SD), Hanna Westman (SBÄ), Tomas Bergling (M) och Henric 
Eriksson (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande.  

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 
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KS § 23 fortsättning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) bifallsyrkande och finner 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 

Reservation 
Erik Hamrin (M), Magnus Edman (SD), Hanna Westman (SBÄ), Tomas Bergling (M) 
och Henric Eriksson (SD) reserverar sig till förmån för Erik Hamrins (M) yrkande.  

Moderaterna, Sverigedemokraterna och Salas bästa inkommer med skriftlig 
reservation. 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-02-08 

 
 

 
Reservation KS 2024-02-07 

Punkt: Ett snabbt förskönande av Silvervallen våren 2024 
I frågan om Silvervallen har det varit många turer.  

Vi tycker att det är bra att man från styret övergett sin tidigare linje med 
att området var ’bra som det är" och nu beslutat att i enlighet med vårt 
förslag i alla fall klippa gräset.  

Men det räcker såklart inte. Vårt förslag hade gett Silvervallen ett rejält 
ansiktslyft och det hade också gett förutsättningar för att engagera 
arbetsmarknadsenheten i ett upprustningsprojekt med stor samhällsnytta. 
Det tror vi hade betytt mycket både för Salaborna och för dem så fått göra 
jobbet.  
 
På grund av kommunstyrelsens beslut att avslå vårt initiativ kommer så 
kommer att området vid stadens inkörsport förbli en skamfläck. Det 
beklagar vi och vi vill därför reservera oss mot kommunstyrelsens beslut 
att avslå initiativet till förmån för vårt eget bifallsyrkande. 
 

 

 

 

 

 

 

För Moderaterna i Sala, 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
Magnus Edman (SD) ledamot i ledningsutskottet och gruppledare 
Marcus Söderlund (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Henric Eriksson (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Tomas Bergling (M), ledamot i kommunstyrelsen 
Hanna Westman (SBä), ledamot i kommunstyrelsen 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/73 

KS § 24 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Vi vill ha återbruket öppet 
på söndagar  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 10 januari 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  

I nämndinitiativet ” Vi vill ha återbruket öppet på söndagar” föreslås att 
kommunstyrelsen ska uppdra till Sala kommuns representanter i Vafabs direktion 
och styrelse ska samarbeta för att omgående väcka ett ärende med målet att 
möjliggöra söndagsöppet på återbruket i Sala.  

Frågan om söndagsöppet på återbruket i Sala är något som arbetas med inom Vafab 
redan idag. Inför 2023-års verksamhetsplan låg det en aktivitet i att undersöka 
huruvida återbruket Köping och Sala kunde ha söndagsöppet. Frågan bedömdes då 
vara större och kopplades till medarbetarnas veckotjänstgöring och skulle därmed 
kunna bli en budgetpåverkande fråga. Inför innevarande års budgetarbete kommer 
frågan att finnas med för behandling med inriktningen att få till en lösning.  

Utöver ovan redan pågående arbetet inom Vafabs direktion genomförs också arbete 
med ”Återbruk 2.0”. Sala kommuns remissvar behandlas på samma sammanträde 
som detta nämndinitiativ och där anmäler vi intresse att få vara med och testa 
distans/flexöppet på återbruket när det ges möjlighet. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.117, nämndinitiativ 
KS 2024.429, kommunstyrelsens ordförandes svar 
KS 2024.163, protokollsutdrag kommunstyrelsen § 13, 2024-01-10 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. 

Magnus Edman (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) nämndinitiativ. 

Erik Hamrin (M) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Magnus Edmans (SD) 
yrkande.  

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot Magnus Edmans (SD) bifallsyrkande och 
finner eget yrkande bifallet. 
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KS § 24 fortsättning 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns: 
Den som stödjer ordförandes förslag röstar JA, den som stödjer Magnus Edmans 
(SD) yrkande röstar NEJ.  

Vid voteringen avges sju (7) JA-röster (Amanda Lindblad (S), Camilla Runerås (S), 
Anders Wigelsbo (C), Sture Johansson (C), Johanna Ritvadotter (V), Ingela Kilholm 
Lindström (MP) och Viktor Kärvinge (S) och sex (6) NEJ-röster (Magnus Edman 
(SD), Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Hanna Westman (SBÄ), Marcus 
Söderlund (SD) och Henric Eriksson (SD). 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. 

Reservation 
Magnus Edman (SD), Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Hanna Westman (SBÄ), 
Marcus Söderlund (SD) och Henric Eriksson (SD) reserverar sig till förmån för 
Magnus Edman (SD) yrkande. 
 

Moderaterna, Sverigedemokraterna och Salas bästa inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-02-08 

 
 
 

Reservation KS 2024-02-07 
Punkt: Vi vill ha återbruket öppet på söndagar 

Salas återbruk är en viktig miljöåtgärd. Koalition Sala vill att det ska vara 
öppet när de flesta Salaborna är lediga, lördag och söndag. Trots flera års 
arbete är vi ännu inte vid en punkt där så är fallet.  

Att ge ett tydligt uppdrag, och därmed mandat, till vår representant i 
direktionen hade detta kunnat bli verklighet. Här tycker styret att arbetet 
som görs räcker och att vi redan ’har bra öppettider’. Med den 
inställningen är och förblir söndagsöppet enbart en önskan. 

Vi reserverar oss därför mot beslutet att lämna vårt initiativ utan åtgärd till 
förmån för vårt eget bifallsyrkande. 

 

För Moderaterna i Sala, 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
Magnus Edman (SD) ledamot i ledningsutskottet och gruppledare 
Marcus Söderlund (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Henric Eriksson (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Tomas Bergling (M), ledamot i kommunstyrelsen 
Hanna Westman (SBä), ledamot i kommunstyrelsen 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/74 

KS § 25 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Åtgärdspaket för starkare 
näringsliv  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 10 januari 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  

I nämndinitiativet ”Åtgärdspaket för ett starkare näringsliv” föreslås att nolltaxa ska 
gälla för torghandel samt uteserveringar och skyltning under 2024, samt att redan 
uttagna avgifter under 2024 ska återbetalas.  

Den 31 januari 2022 beslutade ett enhälligt kommunfullmäktige att anta reviderad 
taxa för gatu- och torgplatser samt allmän mark i Sala kommun. Intäkterna går till 
att delfinansiera torgverksamheten, bland annat den toalett som de som hyr plats på 
torget har tillgång till. Under tiden för coronapandemin Covid-19 beslutade 
kommunstyrelsen om en tillfällig nolltaxa. Under början av 2024 gäller inga 
liknande restriktioner. De tidigare motiveringarna för nolltaxa kan därmed inte 
tillämpas nu.  

Samverkan för Sala prioriterar arbetet med ett starkt näringsliv i Sala kommun. En 
del är arbetet med Sala Stadssamverkan som bidrar till aktivitet i stadskärnan som 
bland annat bidrar till att stimulera handeln. Satsningen på Sala 400 år genomförs 
under hela 2024 med firandet av kommunens födelsedag som kommer att bidra till 
aktiviteter och fler besökare till kommunen under hela året. Det är också en del av 
ett större arbete med marknadsföring av kommunen och byggandet av vårt 
platsvarumärke.  

Stora satsningar görs också på en utvecklas dialog med näringslivet och arbetet med 
det som framgår i dialogen. Under 2023-2024 deltar Sala kommun i Svenskt 
näringslivs utvecklingsprogram. Det långsiktiga utvecklingsarbetet kommer fångas 
in i det nya näringslivstrategiska programmet.  

Sammantaget är detta ett starkt paket för ett stärkt näringsliv i Sala kommun.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.118, nämndinitiativ 
KS 2024.430, kommunstyrelsens ordförandes svar 
KS 2024.164, protokollsutdrag kommunstyrelsen § 14, 2024-01-10 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 

Erik Hamrin (M) yrkar bifall till eget nämndinitiativ. 

Hanna Westman (SBÄ) och Marcus Söderlund (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
yrkande.  
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KS § 25 fortsättning 

Anders Wigelsbo (C), Camilla Runerås (S) och Sture Johansson (C) yrkar bifall till 
Amanda Lindblads (S) yrkande.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) bifallsyrkande och finner 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 

Reservation 
Erik Hamrin (M), Magnus Edman (SD), Tomas Bergling (M), Hanna Westman (SBÄ), 
Marcus Söderlund (SD) och Henric Eriksson (SD) reserverar sig till förmån för Erik 
Hamrins (M) yrkande. 
 
Moderaterna, Sverigedemokraterna och Salas bästa inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-02-08 

 
 

 
Reservation KS 2024-02-07 

Punkt: Åtgärdspaket för starkare näringsliv 
För att skapa mer liv, rörelse och handel så har Koalitionen föreslagit ett 
antal åtgärder. Det handlar om avgftsfri torghandel och skyltning samt 
slopad avgift för uteserveringar. 

Vi ser detta som ett konkret sätt att dels här och nu hjälpa den handel som 
fortfarande kämpar efter Corona och inflationskrisen, men även som ett 
sätt att skapa en tryggare stad med mer människor i rörelse.  

Vi vänder oss mot att styrets syn på att de strategidokument som ska 
utvecklas under det kommande året skulle hjälpa handlarna nu. Det är 
sällan pappersexcersis skapar stärkt handel. 
 
Och även om vi delar styrets syn att Salas 400 årsfirande också hjälper till 
så behöver det inte utesluta våra åtgärder. 

Vi vänder oss, återigen, mot att styret inte verkar vilja vara beredda att 
investera i att stärka handel och restaurangnäringen i Sala när chansen ges 
och reserverar oss därför mot deras beslut att avslå vårt initiativ.  
 

För Moderaterna i Sala, 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
Magnus Edman (SD) ledamot i ledningsutskottet och gruppledare 
Marcus Söderlund (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Henric Eriksson (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Tomas Bergling (M), ledamot i kommunstyrelsen 
Hanna Westman (SBä), ledamot i kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/293 

KS § 26 Motion om att utreda och införa automatiserat beslutsfattande i 
Sala kommun  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) inkom den 24 april 2023 med rubricerad motion. Motionären yrkar 
att kommunfullmäktige beslutar:  

- Att uppdra till kommunstyrelsen att, inom beslutad ram, införa minst en digital 
tjänst med automatiserat beslutsfattande inom kommunstyrelsens verksamhet,  

- Att detta ska vara genomfört senast sex månader efter att denna motion bifallits, 
samt  

- Att återrapportering kring genomförandet av denna motion ska lämnas vid 
kommunstyrelsens sammanträde tre månader efter denna motions bifallits   

Motionen har remitterats till IT-enheten för yttrande. Att använda den tekniska och 
digitala utvecklingen för att öka medborgarnas tillgång till samhällsservice samt att 
förenkla och effektivisera för handläggningen inom förvaltningen är något positivt, 
och nödvändigt för att följa med i samhällsutvecklingen. Det kan finnas många 
fördelar med till exempel en automatiserad bygglovsprocess. Utmaningarna i att nå 
dit handlar framför allt om att den grundläggande infrastrukturen för att utveckla 
automatiserade beslut baserade på artificiell intelligens inte finns på plats.  

Digitaliseringen är ett mycket omfattande arbete där resurser behöver läggas där de 
i praktiken ger störst nytta. Den största nyttan i nuläget, både gentemot medborgare 
och ur förvaltningsperspektiv, ligger i att digitalisera handläggningsprocesserna i 
sin helhet, utveckla kommunens hemsida samt att systemintegrera e-tjänster med 
verksamhetssystem. Inom samhällsbyggnadskontoret har ca 15 e-tjänster 
implementerats där fokus har legat på att förenkla processen för medborgaren. 
Exempel på etablerade e-tjänster är ansökan om bygglov och parkeringstillstånd.  

För att vi fullt ut ska ha nytta av digitaliseringen så behöver e-tjänster kopplas ihop 
med våra interna verksamhetssystem. Integration mellan e-tjänst och 
verksamhetssystem är ännu inte på plats. När kommunen kommit längre i arbetet 
med digitalisering kommer införande av automatiserat beslutsfattande att vara 
högst aktuellt för införande. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.410, kommunstyrelsens ordförandes svar 
KS 2023.1638, yttrande IT- och digitaliseringsenheten 
KS 2023.1405, motion 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 26 fortsättning 

 
Erik Hamrin (M) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) bifallsyrkande och finner 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att anse motionen besvarad. 

Reservation 
Erik Hamrin (M) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
IT- och digitaliseringsenheten 
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KOMMUNSTYRELSEN 
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2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 27 Övriga frågor  
Samordningsförbundet Västmanland 
Ingela Kilholm Lindström (MP) informerar om start av Samordningsförbundet 
Västmanland från den 1 januari 2024. 

Fråga om daglig flaggning för att visa stöd för Ukraina 
Magnus Edman (SD) ställer fråga om flaggning för att visa stöd för Ukraina. 
Amanda Lindblad (S) ordförande, informerar att flaggning sker på årsdagen, den 24 
februari. 

Uppsagt avtal Bygg och Miljö Sala-Heby 
Hanna Westman (SBÄ) ställer fråga gällande uppsagt avtal Bygg och Miljö Sala-Heby. 
Amanda Lindblad (S) ordförande svarar att förvaltningen jobbar enligt fattat beslut. 

Remiss uppdaterad regional utvecklingsstrategi 
Erik Hamrin (M) ställer fråga om remiss uppdaterad regional utvecklingsstrategi för 
Västmanlands län.  
Amanda Lindblad (S) ordförande svarar att remisstiden pågår första halvåret 2024 
och att ärendet kommer upp för behandling på kommunstyrelsen under våren. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 
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2024-02-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/121 

KS § 28 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Vänskapsbänkar i Sala 
kommun  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ.  

Initiativtagaren beskriver hur lanseringen av ”vänskapsbänkar” kan minska 
ofrivillig ensamhet i Sala kommun. Vänskapsbänkar är enligt initiativtagaren ett sätt 
att hjälpa människor som känner sig ensamma att få kontakt med nya människor 
och ett sett att genom en QR-kod sprida information om psykisk ohälsa och stöd.  

Initiativtagaren beskriver vidare hur bänkarna är en billig lösning, där använda 
gamla bänkar kan målas om gula och användas som vänskapsbänkar. Härtill lyfter 
initiativtagaren fram möjligheten för kommuner och regioner att ansöka om pengar 
från Folkhälsomyndigheten för insatsen.  

Initiativtagaren vill att Sala kommun introducerar vänskapsbänkar. 

Initiativtagaren yrkar: 

att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse att ett antal 
”vänskapsbänkar” enligt beskrivningen ovan kommer på plats innan 15 april 2024, 
samt 

att kommunstyrelsen för egen del beslutar att kostnaderna för genomförandet av 
projektet med vänskapsbänkar ska tas ur kommunstyrelsens förfogande 

Beslutsunderlag 
KS 2024.367, nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  
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Dnr 2024/122 

KS § 29 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Säkra Sala kommuns 
skyddsrum  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Initiativtagaren beskriver att i en tid där osäkerheten i omvärlden växer, blir frågan 
om beredskap och säkerhet alltmer aktuell även på kommunal nivå.  

Skyddsrummen beskrivs av initiativtagen vara en grundläggande del av den 
nationella beredskapen och det civila försvaret. Enligt initiativtagen behöver 
kommunen agera för att garantera att skyddsrummen uppnår de lagreglerade 
kraven avseende underhållning av skyddsrum. Härtill lyfter initiativtagen fram 
kommunens moraliska skyldighet att lösa sin uppgift avseende medborgarnas 
säkerhet.  

Initiativtagaren vill att Sala kommun omgående påbörjar arbetet med upprustning 
av de skyddsrum som kommunkoncernen förfogar över. 

Initiativtagen yrkar: 

att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse en tidplan, en 
prioriteringsordning och en kostnadssammanställning för genomförandet av 
skyddsrumsförbättringar, i enlighetmed detta initiativs beskrivning, presenteras för 
kommunstyrelsen för beslut om genomförande senast 31 mars 2024. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.368, nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  
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Dnr 2024/149 

KS § 30 Nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) - Kommunens 
krigsorganisation  

INLEDNING 
Rubricerat nämndinitiativ väcks av Henric Eriksson (SD). 
Initiativtagaren beskriver att regeringen har ålagt Sveriges kommuner att återuppta 
planeringen av sin del i det civila försvaret. Initiativtagaren menar att eftersom höjd 
beredskap och krig medför flera uppgifter och utmaningar som kommunen ska 
kunna hantera finns ett behov av att kommunen organiserar sig i en 
krigsorganisation.  

Det lyfts fram av initiativtagaren att arbetet med en krigsorganisation redan är 
påbörjat i Sala, men att denna organisation kommer att behöva tydliga ramar och 
viljeriktningar. Även krav på att kontinuerliga övningar och kompetenshöjande 
insatser ingår i planen lyfts av initiativtagaren.  

Initiativtagaren yrkar att kommundirektören ges i uppdrag 
att upprätta en plan för kommunens krigsorganisation, dess införande och plan för 
övningar samt 
att tillse att kommunstyrelsens ledningsutskott får löpande kvartalsvisa 
uppdateringar av detta arbete till det är färdigställt, med den första 
återrapporteringen i april 2024. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.458, nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Vik kommunsekreterare: Anna Rydstedt

Justerare: Camilla RuneråsOrdförande: Amanda Lindblad
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